
Zápis z Valné hromady AUZ konané dne 30. listopadu 2017 
konané na Střední škole stavební a dřevozpracující, Ostrava, p.o., od 9.00 h 

 
Program:  

1. Zahájení 

2. Volba návrhové a mandátové komise 

3. Kontrola plnění usnesení z minulé Valné hromady 

4. Zpráva o činnosti Rady AUZ za období od minulé Valné hromady  

5. Vystoupení zástupců MSK a OŠMS KÚ MSK  

6. Diskuze 

7. Usnesení 

8. Závěr 

9. Občerstvení 

 
 

Řízením Valné hromady byl pověřen Mgr. Petr Szymeczek. 
 

  
ad 1. Zahájení 

- zahájení provedl a hosty přivítal Mgr. Štursa 

ad 2. Volba návrhové a mandátové komise  
 

Mandátová komise:     PaedDr. Kusý, …………………… 

     Mgr. Solich   ………………….. 

 
Návrhová a volební komise:       Ing. Szotkowski  …………… 

     Mgr. Palkowská ………………… 

 
PaedDr. Kusý – na Valné hromadě je přítomno 24 členů z 31 – Valná hromada je  
 usnášeníschopná  
 
ad 3. Kontrola plnění usnesení z minulé Valné hromady 

 
 

Přehled plnění úkolů daných radě AUZ minulou Valnou hromadou ze dne 19. 4. 2017: 
 

- Svolat valnou hromadu do 30. 11.2017     splněno 
 
 
 
 
 
 
 
 



ad 4. Zpráva o činnosti Rady AUZ  za období květen 2017 až listopad 2017 (p. Štursa) 
 
Přehled plnění úkolů daných radě AUZ minulou valnou hromadou: 
 

- Svolat valnou hromadu do 30. 11. 2017      splněno 
- Vybrat příspěvky za rok 2017      nesplněno 

 
Radu AUZu  tvoří tito členové  
 
Ing. Jan Štursa – jednatel  
 
Členové: 
Mgr. Pavel  Chrenka    - Ostrava 
Ing. Roman Szotkowski - Frýdek - Místek 
Mgr. Petr Szymeczek  - Karviná 
PaedDr. Bohumír Kusý - Nový Jičín 
Ing.  Josef  Vondal   - Opava a Bruntál 
 
Rada se sešla v období celkem 5x, účast jednotlivých členů byla následující: 
 
Datum  Štursa Chrenka Szotkowski  Szymeczek Kusý Vondal  
3.5.2017 / / / / / / 
7.6.2017 / / / / - / 
7.9.2017 / / / / / / 
12.10.2017 / / / / - / 
30.11.2017 / / / / / / 
       
       
       
Účast % 100 100 100 100 60 100 
       
 
Rada AUZ  se v minulém období zabývala těmito tématy: 
 

 Spoluprací AUZu s krajskou radou CZESHy – jednatel se pravidelně účastní 

na jednáních – sdružení školských asociací v MSK se zástupci zřizovatele. Asociace 

chtějí nabízet zpětnou vazbu zřizovateli ve fungování vzájemných vztahů.  
 29. 5. 2017 - Jednání Krajské rady CZESHA  za účasti náměstka hejtmana pro školství 

Mgr. Folwarczného, ředitel KÚ MSK Ing. Tomáše Kotyzy na KÚ MSK 
- Podpora odborného vzdělávání – rozhodnutí o zavedení krajských stipendií 

pro nedostatkové obory od 1. 9. 2017!!! – nutnost schválení stip. řádů škol 
- Podpora spolupráce škol se zaměstnavateli – připravovat konference na téma 

podpory technického vzdělávání v MSK (stavebnictví, strojírenství, 

el.technika……..) 
- Podpora rozvoje škol – projekty Šablony a ŠAP a PA – nedostavila se pí. Nitrová 
- Problematika nákupního portálu – zavedení dobrovolnosti u potravin, bez 

zdůvodňování – nákup není za státní peníze, ale peníze rodičů!!! 
- Návrhy sdílených služeb, které budou zařazeny do korporativního řízení škol – 

pneumatiky, revize el.nářadí, ICT, ochranné pomůcky…. 
- Pokračování projektu Kvalita – všechny asociace nedoporučily 
- Karierní řád – zaslán zamítavý dopis senátoru Ciencalovi 



 
 Finacování škol – 2017 normativní metoda, podpora odborného vzdělávání 

dofinancováním rozvojovým programem je velmi důležité, ale neřeší stálý pokles 

zájmu. Nedojde-li k regulaci kapacit maturitních oborů, především zavedením kritérií 

přijímacího řízení (centrálních republikových případně krajských).  
 Nové financování škol – mnoho nejasností, nutnost jednání s MŠMT (jak bude řešeno 

přechodné období září – prosinec 2018, jak se budou řešit nepedagogové ….) 
 

 Nové funkční období ředitelů v MSK – návrat k periodickému hodnocení s využitím 

dotazníku – pověřen KVIC. 
 

 Aktivity SUZ ČR – AUZ je kolektivním členem, tedy všichni členové AUZu jsou i 

členy SUZ a nemusí tam být samostatně. Jednatel byl zvolen do představenstva a 

pravidelně se účastní jednání představenstva SUZ, členové představenstva SUZ 

pravidelně jednají s MŠMT a připomínkovalo další témata:  
- Návrh výpočtu počtu nepedagogických pracovníků na školách a jejich 

financování, 
- Nesouhlas s návrhem Karierního řádu pro pedagogické pracovníky. 
- Změna zařazení UOV do vyšší plat. třídy (10 a 11), 
- problematika státní maturity z matematiky- zachovat jako volitelný předmět na 

odborných školách, povinně jen gymnázia 
- SUZ - stanovisko k problematice celostátních přijímacích zkoušek  - problém 

přijímaných žáků se slabými studijními výsledky do mat. oborů nevyřeší 

celostátní příjímací zkoušky bez stanovení kritérií pro jednotlivé typy škol, zrušit 

druhou možnost PZ a výsledek platný pro všechna kola PŘ, ideálně 

doporučujeme zavést jednotné testy v 9.tř.ZŠ s využitím pro PŘ!!! 
- Podpořilo návrh navýšení platů pedagogů o 15% a neped. o 10% od 1. 11. 2017 
- Kritika inkluze ve školách – zbytečné plýtvání financí. 

 Účast na konferenci k zavádění prvků duálního systému do výuky – podpis 
Memoranda konané 3. 10. 2017  

 Účast na konferenci regionálních paktů zaměstnanosti v ČR 11. 10. 2017 – 
problematika dalšího vzdělávání – kritika systému veřejných zakázek ÚP 

Na závěr mi dovolte, poděkovat náměstkovi hejtmana pro oblast vzdělávání panu 

Folwarcznému, že problematiku učňovského školství v MSK řeší a naše asociace je nadále 

připravena spolupracovat i v dalších letech.  
 
 
V Ostravě 30. 11. 2017 
 
Zpracoval: Ing. Jan Štursa 
 
 
 
 
 
 
 
 
 



ad 5. Vystoupení zástupců OŠMS KÚ MSK  
 
Mgr. Stanislav Folwarczny 

 problematika oborů zakončených výučním listem 
 krajská stipendia – poprvé budou rozdělená v měsíci prosinci 
 spuštění propagační kampaně na podporu řemesel prosinec 2017 až březen 2018 – 

vysoutěžení mediální firmy, cílová skupina 13 až 15 letí žáci 
 televize Polar – propagace krajských středních škol, propojenost škola, 

zaměstnavatel a žáci ZŠ 
 příprava kulatých stolů, připravuje se kulatý stůl pro elektrotechnické obory 
 duální vzdělávání 
 hodnocení ředitelů škol, uzavřeno k 29. 11. 2017, kdy se sešla komise složená 

z vedoucích pracovníků oddělení odboru školství, v potaz byly brány i výsledky 

Kultury školního pracoviště 
 revize RVP, revize oborů - téma na konferenci Škola základ života 
 tři změny MŠMT ČR – financování regionálního školství, kariérní řád – zastaven, 

inkluze – funguje, jak funguje 
 

 
PaedDr. Libor Lenčo 
   Informace:  

 krajská stipendia ve zrodu, vyúčtování formulářů – Ing. Haščáková 
 GDPR – nic se prozatím neděj, ředitelé v této otázce nemají nic podnikat. 

Metodika k GDPR vydaná MŠMT je pro školy nepoužitelná 
 Odměny pro ředitele schválí Rada 5. 12. 2017 
 „středoškolská turistika“ – Asociace krajů ČR a její školská komise se budou 

tímto problémem zabývat i z pohledu sociálního 
 Projekt Kvalita – záměr dokončit testování žáků a dál v tom nepokračovat 
 Přesunutí učitelů odborného výcviku z 9. a 10. platové třídy do 10. a 11. platové 

třídy, jedná se  zhruba o 60 mil. Kč v rámci ČR 
 otázka Burz škol, názor ředitelů, zda je to dobré či nikoliv, tímto problémem se 

bude zabývat úřad práce. V MSK se konají burzy práce v těchto městech Nový 

Jičín, Bruntál, Orlová, Karviná, Frýdek-Místek, Třinec, Ostrava, Havířov, Opava, 

z pohledu pana vedoucího odboru školství tyto burzy fungují dobře, splňují své 

poslání. 
 Reforma financování regionálního školství by se mělo spustit, nové informace 

nejsou.  
 Navýšení platů pedagogických a nepedagogických pracovníků 2017 – v kraji 

chybí na platy 2,8 mil. Kč, školy dostaly míň, tím že byly rozepsány platy 

koeficientem 0,987. Vina je na MŠMT. 
 
 
Mgr. Trykar 
   Informace:  

 GDPR – kraj má uzavřenou smlouvu s dodavatelem, který se bude GDPR zabývat. 

Byly vybrány školy a organizace, kde se bude GDPR pilotovat. Kraj zajistí proškolení 

zaměstnanců, nereflektovat na nabídku soukromých subjektů. Otázka pověřence, zda 

každá škola bude muset mít pověřence, či ne. Metodickým orgánem pro GDPR je 

Ministerstvo vnitra 
 
 
 
 



Ing. Führer – Krajská Rada CZESHA 
   Informace:  

 PA a ŠAP, každý kraj to má nastaveno jinak, bylo jednáno na toto téma s Mgr. Píclem 

z MŠMT 
 listopad 2017 zasedala Národní rada CZESHA v Praze, bylo projednáno: 

- výsledky přijímacích zkoušek z matematiky 
- financování regionálního školství podle PH max 
- otázka financování nepedagogů 
- CZESHA nehodlá spolupracovat s pedagogickou komorou 
- omlouvání absence žáků z pohledu lékařů – velký problém, lékaři si dělají, co 

chtějí  
- duální systém – zlepšit formu výuky odborného výcviku, otázka co vloží firmy 

do duální výuky 
- revize RVP 
 

Mgr. Štursa: 
 

 sdělení, nepodařilo se vybrat příspěvky na rok 2017 (1000,- Kč) do termínu Valné 
hromady AUZ, členům AUZu budou zaslány faktury během měsících prosince 2017. 

Žádost o včasné proplácení faktur. 
 Jednotné přijímací zkoušky – v roce 2018 není zavedeno cut off score – minimální 

hranice úspěšnosti u přijímacích zkoušek. 
 

 
Mgr. Chrenka: 

 opatření MŠMT ohledně dotace hodin matematiky u učebních oborů s výučním listem, 

viz příloha č. 1 
 
 
ad. 6 Diskuze  
 
Témata: 

 Burzy škol  
– spádovost těchto burz by měla zůstat ve výše uvedených městech, kritika 

Ostravských výstav, a. s. pořádajících ostravskou výstavu Středoškolák, 

vysokoškolák 2017 - příliš drahé pro školy, malá propagace ze strany 

pořadatele. Úvaha přesunout tuto výstavu z Ostravského výstaviště do Dolní 

oblasti Vítkovic v roce 2018. Firmy by se měly účastnit spolupráce se školami 

v rámci těch burz. V ostatních městech burzy probíhají v pohodě, problém jen 

v městě Ostravě. 
- Do tohoto tématu byli zapojeni p. Ruský, p. Führer, p. Szymeczek, p. Vondál, 

p. Solich, p. Štursa, p. Lenčo, p. Folwarczny a pí. Sanderová. 
 Absence žáků z pohledu lékařů  

–  špatná komunikace s lékaři, spojení absence žáků se sociálním systémem. Jak 

omezit absenci.  
- Do tohoto tématu se zapojili p. Kusý, p. Štursa, p. Chrenka, p. Lenčo, 

p. Folwarczny. 
-  

Ing. Jan Štursa 
 Upozornění na výchovná opatření dle vyhlášky č. 13/2005, chystaná novela této 

vyhlášky ruší důtku a napomenutí učitele OV. Kompetence převedená na třídního 

učitele. 
 
 



 

ad. 7 Usnesení 

1. Valná hromada schvaluje  

a) program jednání  

  pro 24  proti  0  zdržel se 0 

b) zprávu o činnosti rady AUZ od poslední Valné hromady konané dne  20. 4. 2017 

  pro       24   proti  0  zdržel se 0 

 

2. Valná hromada bere na vědomí  
a) Zprávu o činnosti krajské rady za minulé období 
b) informace zástupce zřizovatele náměstka hejtmana Mgr. Folwarczného, vedoucího 

dobrou školství pana PhDr. Libora Lenča a Mgr. Trykara  týkající se aktuální 

situace odborného školství a problematiky provozu a financování školy, legislativy 

a připravovaných změn pro příští období  
c) informace předsedy krajské rady CZESHA Ing. Tomáše Führera o činnosti rady 

v MSK 
 
 

3. Valná hromada ukládá 
      a) Svolat Valnou hromadu AUZ dle Stanov AUZ do konce dubna 2018 
                      
 
V Ostravě dne  30. 11. 2017 
 
Zpracoval: Ing. Roman Szotkowski  
 
Ověřili: členové Rady AUZ  

 
 

ad. 8 Závěr  
 
Závěrem pan Štursa jako jednatel AUZ poděkoval všem přítomným za účast, poděkoval 

za účast a spolupráci také zástupcům OŠMS KÚ MSK Mgr. Folwarcznému, PaedDr. Lenčovi 
a Mgr.  Trykarovi a popřál všem pěkné Vánoce a šťastný nový rok 2018. 
 
 
 
V Ostravě dne 5. 12. 2017 
 
 
 
Zapsal: Mgr. Pavel Chrenka     Ověřil: Ing. Štursa 












